
سکوت مربی 
استقلال

این روزها و آن هم در 
آستانه دربی تهران که 

همه می دانیم خیلی 
نگاه ها به رفتار مهدی 
هاشمی نسب دوخته 

خواهد شد، پیدا کردن او 
کار آسانی نیست. مربی 
استقلال آن قدر تجربه 
دارد که حداقل تا بعد 
از دربی پاسخی ندهد. 
شاید هم باشگاه از او 

خواسته که چیزی نگوید. 
این سکوت حداقل 

آرامش را برای تیمش به 
همراه خواهد داشت. 

البته او یک بار اظهار 
نظر کوتاهی داشت 

و بعد از آن حرفی نزد. 
برای آنها نتیجه گرفتن 

در دربی فوق العاده 
اهمیت دارد و شاید اگر 

آنها به هدف شان در 
شهرآورد برسند آن وقت 

هاشمی نسب نسبت 
به ادعاهای مربی فولاد 

واکنش نشان دهد.

ZOOM

دو شکایت فولاد علیه استقلال
دیدار فولاد و استقلال در هفته دوازدهم لیگ برتر با تساوی بدون 
گل به پایان رسید، مسابقه ای که حواشی زیادی داشت. اخراج خوزه 

ایگناسیو مارتینس سرمربی فولاد و محمد نوازی مربی استقلال 
به دلیل درگیری بین دو نیمه و درگیری بین نادر غبیشاوی مربی 

دروازه بان های فولاد و مهدی هاشمی نسب مربی استقلال باعث 
شد این بازی به دیداری جنجالی تبدیل شود. باشگاه فولاد با توجه 
به مسائل رخ داده، قصد دارد دو شکایت علیه استقلال مطرح کند. 

شکایت اول مربوط به عدم رعایت سقف قرارداد توسط آبی پوشان و 
شکایت دوم مربوط به رفتار مربیان استقلال است. دو لایحه شکایت 

مذکور فولاد دیروز تحویل کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال شد.

ZOOM

 zنقل قول

 پس از حضور 
در کمیته اخلاق؛

 فکری: شاید 
خیلی از داورها هم 

استقلالی باشند
محمــود فکــری ســرمربی تیــم 
فوتبــال هــوادار تهــران دیــروز 
ق  خــا ا کمیتــه  جلســه  ر  د
فدراســیون فوتبــال بــه دلیــل 
صحبت هایــش پیرامــون داوری 
بازی با پرســپولیس حاضر شــد. او 
می گویــد: »بــه خاطــر مصاحبــه ای 
کــه قبــل از بــازی بــا پرســپولیس 
داشــتیم ســوءتفاهم هایی بــه 
وجــود آمــد کــه در پــی آن بــه کمیته 
اخــاق دعــوت شــدم. همانطور که 
قبــاً هــم گفتــم، الان هــم تأکیــد 
می کنــم، هیــچ اشــکالی نــدارد کــه 
هــر داوری طرفــدار تیمــی باشــد و 
مهــم ایــن اســت کــه داور در بــازی 
قضــاوت عادلانــه داشــته باشــد. 
بچــه ۲ ســاله ای کــه طرفــدار تیمــی 
ــد  می شــود در ۲۰ ســالگی نمی دان
چــه شــغلی را انتخــاب می کنــد 
و در ایــن خصــوص داوران هــم 
مســتثنی نیســتند. شــاید خیلــی 
از داوران هــم اســتقالی باشــند 
ولــی اینکــه جانــب تیمــی را داشــته 
باشــند قشــنگ نیســت. بــرای 
کمیتــه اخــاق هــم شــکل صحبت 
مــن مشــخص بــود. برداشــت 
آنهــا هــم همیــن بــوده کــه مــن 
توضیــح دادم. خــود اعضــای 
ن  ســتا و د یــا  ق  خــا ا کمیتــه 
ننــد  ا م می تو کــدا هــر   ، دیگــر
طرفــدار تیمــی باشــند. طرفــدار 
ــی  ــدارد ول ــودن اشــکالی ن تیمــی ب
اگــر ایــن طرفــدار بــودن را در کار 
لحــاظ نکننــد بهتــر اســت.« او بــا 
ــه فضــای مجــازی اینطــور  اشــاره ب
می گویــد: »بعضــی مواقــع فضــا را 
بــه خاطــر هواداری آلــوده می کنیم 
یــا از صحبت هــا سوءاســتفاده 
می شــود و مشــکاتی را بــه وجــود 
مــی آورد. اگــر داور بــد قضــاوت کرد 
بایــد بعــد از بــازی صحبــت کنیــم 
چــرا کــه قضــاوت قبــل از بــازی، 
قصــاص قبــل از جنایــت می شــود. 
امیدواریــم مربیــان، بازیکنــان و 
داوران بتواننــد در یــک فضــای 
کامــاً آرام کار کننــد و مشــکل 

خاصــی بــه وجــود نیایــد.«
 

مدافع هوادار: 
خورشیدی اشتباه 
تأثیرگذاری نداشت

تیــم  فــع  ا مد مــی  گرا یبــرز  فر
فوتبــال هــوادار دربــاره شکســت 
لیس  ســپو پر بــل  مقا تیمــش 
می گویــد: »می دانســتیم بــازی 
ســختی داریــم، چــون پرســپولیس 
بــر  برا شکســت  ســت  ا می خو
الدحیــل را جبــران کنــد و از طرفــی 
در لیــگ برتــر از کــورس قهرمانــی 
عقــب نمانــد. متأســفانه در زمــان 
بــدی گل خوردیــم و چنــد موقعیت 
دیگــر هــم بــه پرســپولیس دادیــم، 
امــا فکــر می کنــم در نیمــه دوم 
یــش  فوتبــال خوبــی را بــه نما
گذاشــتیم.عملکرد مــا در نیمــه 
دوم طــوری بــود کــه پرســپولیس 
هــم بــا احتیــاط بــازی کــرد. آنهــا 
ســعی داشــتند بــازی را کنتــرل 
ــا همــان یــک گل برنــده  ــا ب کننــد ت
از زمیــن بیــرون بیاینــد. مــن فکــر 
می کنــم در ایجــاد موقعیــت گل 
مشــکل داشــتیم و ایــن مســأله 
باعث شد شکست بخوریم.البته 
غیبــت امیــن قاســمی نژاد بــه ضــرر 
تیــم مــا تمــام شــد و ایــن در حالــی 
اســت کــه در خــط هافبــک هــم 
ایــوب کانتــری را از دســت دادیــم 
و تــا حــدودی در فــاز تهاجمی دچار 
مشــکل شــدیم.« گرامــی دربــاره 
داوری بــازی کــه بــا حواشــی زیــادی 
همــراه شــد اینطــور می گویــد: 
»در مجمــوع فکــر می کنــم آقــای 
خورشــیدی اشــتباه تأثیرگــذار 
نداشــت و داوری بــد نبــود. اگــر 
مــا در ایجــاد موقعیــت گل بهتــر 
عمــل می کردیــم گرفتــن امتیــاز 
از پرســپولیس دور از دســترس 
نبــود. امیــدوارم ایــن باخــت را در 
بازی هــای بعــدی جبــران کنیــم.«

: محمد غلامی:

سپاهان قهرمان می شود

 محمــد غلامــی مهاجــم ســابق ســپاهان، ایــن تیــم را شــانس اول قهرمانی 
می دانــد: »دربــاره ســپاهان می خواهــم بگویــم مهره هــای خیلــی خوبی در 
ایــن تیــم بــازی می کننــد و هــر بازیکنــش یــک تیم اســت. امســال شــرایط 
خیلــی خوبــی بــرای ایــن تیــم مهیاســت و مــن یقیــن دارم کــه ســپاهان 
 قهرمــان می شــود. آنهــا در پخته تریــن و باتجربه تریــن شــکل ممکــن 

خود هستند.«

فردین یوسفی:

با داشتن نادر باید روی اوت ها کار کرد

فردین یوسفی هافبک تیم ذوب آهن در واکنش به بعضی انتقادات مبنی 
بــر اتــکای بیــش از حــد ذوب آهــن به اوت های بلنــد می گوید: »بعــد از بازی 
در ایــن مــورد ســؤالات زیــادی از بازیکنــان مــا پرســیدند. چرا بقیــه کارهای 
تاکتیکــی از جملــه پرس هــای مــا را نمی بیننــد؟ امــا در کل بایــد بگویــم هــر 
تیمــی نــادر محمــدی را داشــت از پرتاب هــای او اســتفاده می کــرد. مــا در 

طــول تمریــن هفته گذشــته، حتــی 10 دقیقــه روی موضــوع کار نکردیم.«

شاهین توکلی:

سر بازیکن که خود به خود نمی شکند

شاهین توکلی مدافع فولاد با اشاره به لزوم VAR در لیگ ایران می گوید: »اگر 
کمک داور ویدیویی وجود داشت تصمیمات با کمترین اشتباه ممکن مواجه 
می شد. شما به نحوه شکسته شدن سر سینا مریدی توجه کنید. کارشناسانی 
که در این مورد صحبت کردند، گفته اند که باید بازیکن خطاکار استقلال 
اخراج می شد. سر که خود به خود نمی شکند. ببینید آرنج بازیکن رقیب 
چطوری به سر مریدی برخورد کرد که سرش به چندین بخیه نیاز پیدا کرد.«   

 سـیاوش بختیـاری زاده پیشکسـوت 
فوتبـال خوزسـتان دربـاره عملکـرد 
مربـی فـولاد می گویـد: »فـولاد امسـال 
لیـگ را خـوب شـروع نکـرد و اتفاقـات 
و حواشـی زیـادی را تاکنـون بـه همـراه 
نارضایتـی مـردم از عملکـرد ایـن تیـم 
پشـت سـر گذاشـته اسـت؛ اتفاقاتـی 
کـه باعـث شـد در رأس کادر فنـی فولاد 
برای بهبود وضعیت آن تغییراتی ایجاد 
شـود. بـه نظـر مـن سـرمربی اسـپانیایی 
فـولاد تقریبـاً توانسـته تغییراتـی را در 
وضعیـت ایـن تیـم ایجـاد کنـد، البتـه 
نتایـج فـولاد سینوسـی بـوده اسـت و 
ایـن نشـان می دهـد مارتینـس هنـوز 
موفـق نشـده صابـت فـولاد را بـه آن 
برگردانـد. بـه هـر حـال خوشـبختانه 
دیـدار بـا اسـتقال باعـث می شـود بعـد 
از مدت هـا اسـتادیوم فـولاد مملـو از 

هـوادار شـود. جالـب اسـت علی رغـم 
اینکـه نتایـج اصـاً بـاب میـل هـواداران 
فـولاد نیسـت امـا بـا توجـه بـه اینکـه 
احسـاس کردنـد تیم شـان بـه حمایـت 
آنهـا نیـاز دارد، حضـور پرشـوری در 

اسـتادیوم داشـتند.« 
نتقـاد از شـکل بـازی فـولاد  و بـا ا ا
مقابـل اسـتقال می گویـد: »فـولاد 
و  مـردم  هـد محبـوب  ا گـر می خو ا
هـواداران تیمـش باشـد بایـد در دیـدار 
با استقال فاز دوم بازی خودش را هم 
نشـان مـی داد. فوتبـال خوزسـتان را بـه 
فوتبـال برزیـل می شناسـیم امـا دیـدار 
فـولاد مقابـل اسـتقال مـا را یـاد دفـاع 
چند لایـه ای تیم هـای ایتالیایـی برابـر 
تیم های قدر دنیا انداخت. در حالی که 
نباید اجازه دهیم مردم فوتبال برزیلی 
تیم های خوزستانی را فراموش کنند.« 

بختیـاری زاده بـا اشـاره بـه حواشـی ایـن 
بـازی می گویـد: »بـاور ایـن حواشـی 
از سـوی کادر فنـی کـه چهـار سـال در 
فولاد کار کردند، سـخت اسـت. به نظر 
مـن شایسـته نبـود کـه مربـی اسـتقال 
بـه مربـی فـولاد کـه یکـی از بهتریـن و 
خوش اخاق ترین مربیان فوتبال ایران 
اسـت، بی احترامـی کنـد. بی احترامـی 
بـه نـادر غبیشـاوی بی احترامـی بـه 
تیـم فـولاد و مـردم خوزسـتان بـود. 
امیدوارم اتفاقات اهواز در دیدار فولاد 
و اسـتقال بـه صـورت کامـل از برنامـه 
فوتبـال برتـر پوشـش داده شـود و هـر 
چقـدر در ایـن برنامـه بـه اسـتقالی ها 
بـرای بیـان اظهارات شـان فرصـت داده 
شـد، بـه همـان انـدازه نیـز به مسـئولان 
فـولاد بـرای دفـاع از حـق خـود و ادای 

مطلـب فرصـت بدهنـد.« 

او مدعـی اسـت کـه فوتبـال خوزسـتان 
بـه هیـچ وجـه شـرایط خوبـی نـدارد. 
هـن  پیرا بـا  » بـه عنـوان کسـی کـه 
تیم هـای مختلـف مقابـل اسـتقال و 
پرسـپولیس در آزادی بـازی کـرده ام و 
حتی باخت های خیلی بدی مقابل این 
تیم هـا بـه دسـت آورده ایـم، باید بگویم 
هیـچ وقـت تاکنـون مثـل فـولاد بـه ایـن 
شـکل بـازی نکـرده بودیـم. نـوع فوتبـال 
فولاد مقابل استقال اصاً خوب نبود. 
بـرای همیـن دیـدار قـرار بـود بـه عنـوان 
کارشـناس فوتبـال در تلویزیـون حاضـر 
شـوم کـه بـه همیـن منظـور پیراهـن 
مشـکی پوشـیدم کـه خانـواده ام از مـن 
پرسـیدند قـرار اسـت بـه بهشـت آباد 
بـروی یـا در برنامـه تلویزیونـی حاضـر 
شـوی؟ کـه عنـوان کـردم می خواهـم 
در ایـن برنامـه بـرای فوتبـال خوزسـتان 

اعـام عـزای عمومـی کنـم و معتقـدم 
بایـد ایـن کار را انجـام داد؛ مگـر 

می شـود نفـت در آبـادان 
شکســـــــــــــت بخـورد، 
اسـتقال خوزسـتان از 
۱۲ بـازی در ۸ مسـابقه 
متحمـل شکســـــــــــت 
ر  د د  لا فـو و  د  شـو
اسـتادیوم خانگـــــــــــی 
خـود و مقابـل این همه 
هـوادار بـه گونه ای بازی 
کنـد کـه ۱۰ تـا ۱۵ درصد 

 مالکیـت تـوپ 

را در اختیـار داشـته باشـد؟ ۸۵ درصـد 
مالکیـت تـوپ در اختیـار تیـم 
اسـتقال بـود و اصـاً در 
شـأن فوتبـال خوزسـتان 
نیسـت که به این شـکل 
بازی کند و ای کاش این 
بازی را هم می باخت اما 
درصـد مالکیـت توپـش 
اینقـدر کـم نبـود. ای کاش 
مارتینـس یک پلن دومی 

هـم داشـت.«

در آینه لیگ4
فوتبال ایران

بختیاری زاده: می خواستم به خاطر فوتبال خوزستان با پیراهن مشکی به تلویزیون بروم

بی احترامی به غبیشاوی بی احترامی به مردم خوزستان بود
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نــادر غبیشــــــــــــــــــــــــاوی مربــی تیــم 
ز بــازی بــا  فولادخوزســتان بعــد ا
اســتقال بــه خاطــر اتفاقــات ایــن بــازی 

در کانــون توجــه قــرار گرفــت.
او مدعی اســت که به دلیل ناســزاهایی 
که شــنیده از کوره در رفته اســت. حالا 
و دو، ســه روز بعد از این بازی شــایعات 
زیــادی شــنیده می شــود، اینکــه یکــی، 
دو روز قبــل از بــازی حرف هایــی را دو 
طــرف شــنیده اند کــه بــه زعم غبیشــاوی 
او برخــاف مهــدی هاشــمی نســب آنهــا 

را بــاور نکــرده اســت.
 

 چند روز بعد از حواشی بازی شما 

با استقلال شایعاتی شنیده شده 
است.

مــن قبــل از هــر چیــز بایــد بگویــم کــه 
بــا افتخــار ســابقه شــاگردی مربیــان 
د  محمــو ن  همچــو ری  ا ق مــد خا ا
یــاوری، منصــور پورحیــدری و ناصــر 
حجــازی را دارم. مــن در مکتــب ایــن 
عزیــزان رفتــار و اخــاق در فوتبــال را 
آموختــم. الان هــم دوســت نــدارم 
قبــل از دربــی تهــران حاشــیه ای بــرای 
تیــم جــواد نکونــام ایجــاد شــود. امــا 
حقیقتــاً ایــن انتظــار را هــم از او بــه خاطر 
خانواده هــا و بچه های مــان داشــتم 
کــه بــه دســتیارش تذکــر مــی داد و از او 
می خواســت کــه بــه ســمت نیمکــت مــا 
حرفــی نزنــد. مــا بایــد طــوری رفتــار کنیــم 
کــه خانواده های مــان در منــزل از دیدن 

بــازی لــذت ببرنــد.
  اما این مدل درگیری حتماً باید 

یک زمینه قبلی داشته باشد؟

مــا ســال ها کنــار هــم بودیــم و به حرمت 
تمــام آن روزهــا تصمیــم داشــتم درگیــر 
نشــوم امــا وقتــی زشــت ترین الفــاظ را 
نســبت بــه خانــواده ام می شــنوم بــاز 
هــم انتظــار داریــد ســکوت کنــم؟ مــن 
نمی توانــم بــه خاطــر شــخص دیگــری 
ارتباطــم را بــا بعضــی از دوســتانم قطــع 
ــم. الان هــم در صفحــه شــخصی ام  کن
خیلــی از هــواداران اســتقال بــه مــن 
فحــش می دهنــد کــه مــن همــه را از 
چشــم مهــدی می بینــم. مــن آدمــی 
نیســتم کــه نمــک بخــورم و نمکــدان 

را بشــکنم.
  این که شایعه شده یکی، دو روز 
قبل از بازی حرف هایی شنیدید، 

صحت دارد؟
بلــه، مــن اصــاً بــه آنهــا توجهــی نداشــتم 
امــا شــاید مهــدی اگــر حرفــی شــده 
حتمــاً بــاور کــرده اســت. ببینــد شــاید 
یکســری مســائل وجــود داشــته باشــد 

امــا مــا اگر گوشــت همدیگــر را بخوریم، 
اســتخوان مان را دور نمی اندازیــم. 
نمی دانــم چــرا اینقــدر افــکار منفــی 
داشــت و انــگار بــا همــان ذهنیــت هــم 
بــه ورزشــگاه آمــد. جالــب بــود وقتــی 

می دهــی،  فحــش  چــرا  می گفتــم 
می گفــت مگــر بــا تــو هســتم.« وقتــی 
هــم خواســتم نزدیکــش شــوم فــوری 
از صحنــه دور شــد تــا خــودش را 

بی تقصیــر نشــان دهــد.

غبیشاوی: من حرف های 
قبل از بازی را باور نکردم

از جواد نکونام انتظار داشتم

 zگفت وگو

ایمان گودرزی
روزنامه نگار


